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IZVJEŠĆE  PREDSJEDNIKA O RADU UPRAVNOG ODBORA  

 ODVJETNIČKOG ZBORA SPLITSKO DALMATINSKE ŽUPANIJE 

 od 10. lipnja 2021.g. do 03. lipnja 2022.g.  

 

1. Uvod 

U ime Upravnog odbora Zbora podnosim izvješće za proteklo jednogodišnje razdoblje; 

Od redovne Izborne Skupštine Zbora, 10.06.2021.g. do danas održano je 11. sjednica UO Zbora, kojima 

su redovito nazočili predstavnici Nadzornog odbora i pratili naš rad. Odluke koje nisu trpjele odgodu 

donosili smo putem elektroničke komunikacijom.  

Dana 14. lipnja 2021.g. održan je sastanak za izbor predstavnika vježbenika Zbora, za kojeg je izabrana 

kolegica Anđela Varnica, iz odvjetničkog ureda Mate Glibote iz Splita. U proteklom razdoblju Udruga 

odvjetničkih vježbenika je organizirala svoja druženja u prostoru Zbora, što nas posebno veseli i što 

maksimalno želimo podržati. 

 

Podupirali smo svaku Vašu inicijativu kojom ste tražili poduzimanje određenih radnji. Obraćali smo se 

HOK-u i dobivali podršku i pomoć u rješavanju problema našeg Zbora.   

Članovi našeg UO izabrani u Upravni odbor HOK-a i ja osobno redovno i aktivno smo sudjelovali u 

radu Upravnog odbora HOK-a i brojnih Radnih grupa. Bivša Predsjednica Zbora, Zdenka Monterisi, 

osim što je član Upravnog odbora, član je i Izvršnog odbora HOK te među ostalim i blagajnik HOK-a. 

Ispitno povjerenstvo je kroz proteklo jednogodišnje razdoblje ispitalo 22 kandidata iz Kodeksa 

odvjetničke etike i Tarife o nagradama i naknadama za rad odvjetnika. Time na današnji dan naš Zbor 

ima 552 odvjetnika i 148 odvjetnička vježbenika.  

Napustilo nas je i dvoje odvjetnika, kolege Jadran Franceschi i Milivoj Vještica. 

 

Naš Zbor je financijski pomagao kolegama koji su bili opterećeni situacijom u svezi teške bolesti. 

 

Sačinjavali smo i ažurirali sve Liste odvjetnika Zbora te ih redovito dostavljali sudovima, Policijskoj 

upravi SDŽ te HOK-u za objavu na webu. Obzirom na nove mogućnosti izmijenjene web stranice HOK-

a, gdje se na dnevnoj bazi vrše ažuriranja podataka o adresama i dr. za odvjetnike, Liste odvjetnika su 

dobile novi, unificirani izgled s mogućnošću svakodnevnih izmjena. O istima smo izvijestili sve sudove 

naše Županije i PU, s napomenom da im se zbog navedenih mogućnosti uvida putem web stranice HOK-

a, više neće dostavljati liste odvjetnika prema dosadašnjem formatu. 

U odnosu na godine prije pandemije bolesti Covid-19, kada su se učestalo organizirala razna  stručna 

i protokolarna događanja kojima su nazočili predstavnici našeg Zbora, u protekloj godini je   primjetno 

i dalje manje ovakvih događanja. Tako smo Vas predstavljali na: 

⚫ proslavi 60. godišnjice Pravnog fakulteta u Splitu, 17.12.2021.g.  

⚫ na svečanom obilježavanju Dana Pravnog fakulteta u Splitu, 20.04.2022.g., te 

⚫ na svečanoj dodjeli nagrada povodom Dana grada Splita i blagdana sv. Dujma, 06.05.2022.  
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2. Predavanja-edukacije 

 

Zbog epidemioloških mjera koje su bile na snazi u proteklom razdoblju, nisu se mogla održavati 

predavanja uživo u Zboru. U suradnji sa Odvjetničkom akademijom bilo je dogovoreno predavanje 

02.12.2021.g.-„Izbor odluka Vrhovnog suda po kojima je dopuštena revizija“, s predavačem 

Jadrankom Jugom, sucem Vrhovnog suda RH, koje smo morali otkazati zbog pogoršanja epidemiološke 

situacije. Međutim, Odvjetnička akademija je isto predavanje kao i mnoga druga omogućila svim 

odvjetnicima putem LMS sustava učenja na daljinu. 

 

S tim u vezi smo Vam dostavili popis svih predavanja i edukacija objavljenih u LMS sustavu, s 

naglaskom na e-kolegije iz područja obvezne edukacije. 

 

Ukazivali smo na potrebu da se članovi Zbora u što većem broju registriraju na novi web portal Moj 

HOK, gdje su dostupne mnoge korisne informacije poput; pristupa online edukacijama Odvjetničke 

akademije, slanja raznih zahtjeva u svezi svog statusa, prijava polica osiguranja, plaćanje i stanje duga 

članarina, zahtjeva za pristup zemljišnim knjigama i dr. 

  

3.  Aktivnosti na rješavanju problema i druge radnje 

Za mnoge naše aktivnosti i postignute rezultate ste Vi zaslužni jer ste nam ukazivali na probleme i 

poticali na njihovo rješavanje.  

Zahvaljujem svim kolegicama i kolegama koji su na bilo koji način pomogli da reagiramo i pokušamo 

ostvariti svoje ciljeve i zaštititi prava naših stranaka.  

Koristim priliku da i sada pozovem sve članove Zbora da reagiraju na probleme sa kojima se susreću 

u radu sa sudovima ili drugim institucijama, da se obrate Zboru, kako bismo pomogli u njihovom 

rješavanju, bilo putem HOK-a ili samostalno kao Zbor, gdje je to moguće.  

Također je bitno da se što veći broj kolega odvjetnika registrira na stranici e-savjetovanje i svojim 

aktivnim učešćem pridonesu kvalitetnijim zakonskim rješenjima. 

 

Tako smo Vas u rujnu prošle godine, zbog važnosti E-savjetovanja u svezi ZID Zakona o odvjetništvu, 

donesenog 17.11.2021.g., pokušali angažirati da se u što većem broju uključite u slanje argumentiranih 

mišljenja. Članovi UO-a Zbora su i osobno sudjelovali u navedenom E-savjetovanju. 

 

Bitno za napomenuti je i aktivno sudjelovanje HOK-a pri izradi Nacrta prijedloga ovog Zakona, koji je 

argumentirano predlagao najbolja zakonska rješenja. Dio prijedloga Komore je i prihvaćen.  

Komora je i u korespondenciji sa Ministarstvom pravosuđa i uprave RH, kao i Europskom komisijom, 

isticala važnost trenutnog uređenja, prema kojem samo oni strani odvjetnici koji polože ispit iz 

poznavanja pravnog poretka RH, odnosno koji tri godine redovito i uspješno obavljaju odvjetničku 

službu pod nazivom zanimanja iz svoje matične države, mogu osnivati odvjetnička društva, odnosno 

zajedničke odvjetničke urede. 

HOK se izborila da program, postupak i način provedbe ispita iz poznavanja pravnog poretka 

Republike Hrvatske donosi i provodi Komora. 
 

Podsjetili smo Vas i na otvoreno E-savjetovanje o Nacrtu prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o parničnom postupku, u veljači o.g., za kojeg je i sam HOK usuglasio niz primjedbi i prijedloga 

za unapređenje predloženih zakonskih rješenja. Iste primjedbe i prijedlozi HOK-a, upućene 

Ministarstvu pravosuđa i uprave, su Vam bile i dostavljene. 

 

Zbog usmenih primjedbi nekih članova Zbora da imaju probleme kod posjeta i obavljanja razgovora s 

branjenicima u zatvoru na Bilicama, uputili smo poziv svim članovima Zbora da dostave pisane 

prigovore i prijedloge za rješavanje navedenog, kako bi UO Zbora imao osnove za poduzimanje daljnjih 

radnji s ciljem olakšavanja rada kolegama odvjetnicima. Dio kolega je dostavio svoje pisane primjedbe, 

temeljem kojih smo ponovno odlučili predložiti HOK-u da od nadležnog Ministarstva zatraži pomoć i 

intervenciju. HOK je 16.12.2021. uputio dopis Ministarstvu pravosuđa i uprave RH, za poduzimanje 
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radnji i mjera radi omogućavanja slobodne i nesmetane komunikacije zatvorenika u Zatvoru na 

Bilicama s njihovim braniteljima, o čemu ste izviješteni, kao i o odgovoru nadležnog Ministarstva.  

 

Ukazivali ste na različite poteškoće u radu sa Zemljišnikom, posebno u ograničenom radnom vremenu 

za prijem odvjetnika, pa se o svim uočenim problemima i u drugim ZK odjelima i službama Suda, 

najprije razgovaralo sa Predsjednicom Z.K. odjela, a potom i sa prijašnjom Predsjednicom suda.  

Obzirom da nisu postignuti pomaci u rješavanju navedenih problema, zatražili smo sastanak i sa novim 

Predsjednikom Općinskog suda u Splitu, koji je nedavno i održan.  

Primjetna je volja i želja novog Predsjednika suda, gosp. Dražena Maravića, da poradi na rješavanju 

uočenih problema, ali zbog kroničnog manjka zaposlenih referenata, dio problema se neće tako brzo 

riješiti, unatoč tome što je od Ministarstva zatraženo i zapošljavanje dodatnih 8 referenata.  

 

Kako nas je Voditeljica prijemne pisarnice Općinskog suda u Splitu upoznala sa primjedbama zbog 

nepravilne primjene ili izostanka primjene Pravilnika o elektroničkoj komunikaciji, od strane manjeg 

broja odvjetnika, o tome smo Vas izvijestili i pozvali na poštivanje propisa, sve u cilju uspješne suradnje 

sa Sudom. Naime, određeni broj odvjetnika Zbora je u sustav e-komunikacije unosio samo stranku koju 

zastupaju, dok preostale sudionike u postupku, tuženike ili ovršenike nisu unosili, posebno u tužbama 

sa više tuženika. Pojedini odvjetnici su postupali protivno Pravilniku o elektroničkoj komunikaciji, pa 

su podneske i tužbe uporno podnosili, isključivo na prijemnu kancelariju suda, neposredno. Ukazali 

smo kolegama koji ne koriste sustav e-komunikacije da su ga dužni koristiti, a ukoliko nemaju 

elektroničku vjerodajnicu od NIAS-a s naprednim elektroničkim potpisom za pristup sustavu e- 

komunikacije, da istu pribave. 

 

Nadalje, od strane pojedinih zborova su bili uočeni ozbiljni problemi u e-komunikaciji, o čemu je 

izviješten HOK, i to slučajevi da se kod dostave sudskih pismena odvjetniku, radi grešaka u programu, 

evidentira kako mu je e-mailom poslana poruka da mu je pismeno stiglo u pretinac, a nije ili da je sustav 

potvrdio primitak pošiljke, a odvjetnik pošiljku nije zaprimio.  

Sukladno tome, pozvali smo Vas da izvijestite Zbor jeste li i Vi imali takve situacije, kako bi HOK u 

dopisu Ministarstvu mogao javiti broj takvih slučajeva po Zborovima. 

 

Sukladno uputi HOK-a da se članovi ispitnih povjerenstava Zbora za provođenje ispita iz Kodeksa 

odvjetničke etike pozovu na dostavu prijedloga izmjena i dopuna odredbi Kodeksa odvjetničke etike, 

Ispitno povjerenstvo našeg Zbora je predložilo manju dopunu, o čemu je izvješten HOK. 

 

Upravni odbor Zbora je podržao i prijedlog Izvršnog odbora HOK za dodjelu Plakete „dr. Ivo Politeo“ 

s poveljom, kolegama Leu Andreisu, odvjetniku u Zagrebu i Mladenu Klasiću, odvjetniku u Križevcima.  

 

Reagirali smo i na pisanu inicijativu odvjetnika iz Makarske, u svezi problematike na temu Prijedloga 

zakona o izmjenama i dopunama Zakona o poljoprivrednom zemljištu, zbog najavljene nemogućnosti 

parcelacije poljoprivrednog zemljišta na katastarskim česticama manjih od 1 hektara, te je HOK i 

uputio očitovanje nadležnim tijelima Sabora. 

 

Sudjelujući na raznim događanjima Pravnog fakulteta u Splitu, u razgovorima sa Dekanom fakulteta, 

prof. dr.sc. Ratkom Brnabićem, utvrđen je zajednički interes u većoj suradnji Fakulteta i Zbora u vidu 

obavljanja prakse studenata u odvjetničkim uredima, te predavanja o stručnim i praktičkim temama od 

strane odvjetnika. 

 

Organizirali smo Božićni domjenak Zbora, dana 22. prosinca 2021., u vrtu restorana Perivoj, a  zbog 

epidemioloških uvjeta i brojnosti članova Zbora, što je proteklo u ugodnom i kolegijalnom druženju 

članova Zbora i gostiju iz pravosuđa naše Županije. 

 

Zbor je i za ovu godinu osigurao članovima odvjetničke ročišnike, po uzoru na dosadašnju praksu. 

 

Redovito zaprimamo zbirke sentenci, kao i pravna shvaćanja Županijskog suda u Splitu, koje 

dostavljamo članovima Zbora. 
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Naš Zbor izlazi u susret Udrugama koje skrbe o potrebitim građanima, ustupajući im prostor za njihove 

aktivnosti, predavanja i sl. Tako smo 12.05.2022. ustupili prostor Udruzi “MoSt” iz Splita, za 

održavanje predavanja na temu: „Urbana politika hrane i uključivanje građana“, a Udruzi za 

promicanje mentalnog zdravlja “Feniks Split“ će se omogućiti korištenje prostorija za održavanje 

Konferencije: „CARe Network RESILIENCE AND RECOVERY“, od 6.-7.10.2022.g. 

 

Osim prethodno izdvojenih tematika, dostavljali smo Vam i druge aktualne obavijesti HOK-a i Zbora 

u proteklom periodu, kao što su bile: 

 

- odluke sudova sa područja naše Županije u svezi epidemioloških mjera koje su se primjenjivale na 

sudovima; 

- Odluka Stožera civilne zaštite RH od 12. studenog 2021.g. o uvođenju posebne sigurnosne mjere 

obveznog testiranja dužnosnika, državnih službenika i namještenika, kao i zaprimljene odluke 

sudova naše Županije o načinu provođenja navedene odluke Stožera u pojedinim sudovima; 

- poziv Pravnog fakulteta u Rijeci za sudjelovanje na online i on-site seminaru o europskom platnom 

nalogu i sporovima male vrijednosti, u listopadu 2021.g.; 

- korisnički priručnik za e-Ovrhe Ministarstva pravosuđa i uprave RH, kao tehničku pomoć u radu 

sa sustavom, te poveznicu na sustav E-ovrhe, obzirom na stupanje na snagu Pravilnika o obrascima 

u ovršnom postupku, načinu elektroničke komunikacije između sudionika i načinu dodjele predmeta 

u rad javnom bilježniku, kao i obavijest Ministarstva o doradi na sustavu e-Ovrhe, u studenom 

2021.g., u smislu nove verzije u kojoj je omogućeno prijavljivanje u ime poslovnih subjekata koji 

nemaju svoj OIB; 

- poziv Pravnog fakulteta u Rijeci, Zavoda za europsko i usporedno pravo za prijavu na online, 

besplatan „E-tečaj o obiteljsko-imovinskim režimima u EU-u“, u siječnju 2022.g.; 

- obavijest da je dana 01. ožujka 2022.g. stupio na snagu novi Kolektivni ugovor o uvjetima rada te 

pravima i obvezama iz radnog odnosa između poslodavca i odvjetničkih vježbenika; 

- podsjetnik na objavljenu Odluku Ministarstva pravosuđa i uprave od 21.03.2022., o ispunjenju 

uvjeta za elektroničku komunikaciju na svim upravnim sudovima u RH; 

- podsjetnik i na stupanje na snagu, 23. ožujka 2022.g, Izmjena i dopuna Tarife o nagradama i 

naknadi troškova za rad odvjetnik,  te na  

- obveze propisane Pravilnikom o trajnom stručnom usavršavanju odvjetnika, kojim je određena 

obveza svakog odvjetnika o ostvarivanju najmanje 12 školskih sati edukacije godišnje, putem LMS 

sustava ili sudjelovanjem u obrazovnim aktivnostima uživo, počevši od 01. siječnja 2023.g. 

 

Posebno želim upoznati članove Zbora da je Izvršni odbor HOK-a, donio odluku o povećanju 

vrijednosti boda Tarife, koju odluku je Upravni odbor potvrdio na svojoj sjednici od 19.05.2022. 

prema kojoj će 1 bod iznositi 15,00 kn, s time da će se vrijednost boda usklađivati sa indexom promjena 

neto plaća u RH ukoliko ta razlika pređe za više od 10%. Ovo je nužnost obzirom da je vrijednost boda 

ista još od 1994 godine (01.10.1993.), kada je iznosila 8,00 kn ali uz priznati paušal ukupno 10,00 kn 

da bi od 06.2004. bod bio 10 kn, a iz Tarife izbačen paušal. Drugim riječima, vrijednost boda se nije 

mijenjala posljednjih 28 godina, dok su u međuvremenu prema službenim podacima neto plaće u RH 

porasle za cca šest puta. Ovu odluku izmjene Tarife mora potvrditi Ministar, te ukoliko je potvrdi od 

01.01.2023. jedan bod iznositi će 2 eura. 

Otvara se kao nužnost i pitanje profesionalizacije HOK-a što je bila tema Konferencije odvjetnika i 

vježbenika, održane 20.-22.5.2022. u Petrčanima kraj Zadra. Na žalost članova našeg Zbora, koliko 

sam uspio primijetiti, osim članova UO-a, nije bilo više od deset kolega. 

Podsjećam da je na web stranicama HOK-a u tijeku e-savjetovanje pri donošenju Izmjena i dopuna 

Statuta Hrvatske odvjetničke komore te Izmjena i dopuna Kodeksa odvjetničke etike. I ovim putem 

pozivam članove Zbora na iznošenje prijedloga i mišljenja na Nacrte navedenih akata HOK-a, 

najkasnije do 23. lipnja 2022.g. 
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4.  Prihodi i rashodi Zbora 

O stanju sredstava na našem računu bit će govora u Izvješću blagajnika. Ovdje samo ukazujemo, radi 

pojedinih članova Zbora, na obvezu urednog plaćanja članarine, kao načina zadržavanja neovisnosti 

odvjetništva. Dug po osnovi članarine je smanjen u odnosu na prošlogodišnje stanje, ali još uvijek 

postoji veliki iznos duga po osnovi neplaćenih pravomoćno izrečenih kazni i troškova u disciplinskim 

postupcima. 

Zbog evidentnih dugovanja i odvjetničkih vježbenika Zbora, istima je upućen poziv za podmirenje duga, 

a prethodno i odvjetnicima kod kojih su zaposleni vježbenici-dužnici, da sa istima pokušaju ishoditi 

podmirenje duga, pa su ta dugovanja smanjena. 

 

Radi toga, a i radi onih kolegica i kolega koji uredno izvršavaju ovu obvezu, treba podržati pokretanje 

disciplinskih postupaka i postupaka radi naplate dugovanih iznosa, koje bismo mogli utrošiti u korisne 

svrhe. 

 

Kod odlučivanja o troškovima Zbora vodili smo računa da trošimo samo na ono što je nužno. Ovaj 

prostor i opremu u njemu moramo održavati. Nabavili smo novo stolno računalo u tajništvu Zbora, zbog 

dotrajalosti prijašnjeg, starog 11 godina. Ove godine smo zbog prodora vode i vlage u prostor kroz 

dijelove fasade, terase i krovišta, prisiljeni uložiti veća sredstva u trajniju sanaciju ozbiljnih oštećenja, 

u skladu sa mišljenjem angažiranog sudskog vještaka.   

Temeljem dostavljene dokumentacije Zbora s prijedlogom Ugovora s najpovoljnijim i najadekvatnijim 

izvođačem radova, HOK je odobrio navedene radove te uvažio molbu Upravnog odbora Zbora da ih 

financira sa računa HOK-a, sukladno ugovorenom troškovniku, a za dodatne i izvanredne radove, 

troškove bi trebao snositi sam Zbor. 

Radovi su u tijeku te je završena izolacija terase kafića te dijela stepeništa kroz koje je prodirala voda 

u kuhinju kafića, a što je naknadno utvrđeno od strane nadzornog inženjera radova. Nakon sanacije 

zapadne fasade zgrade, planiran je i manji sanitarni čvor u pomoćnoj prostoriji velike sale, radi 

neovisnosti o kafiću te dr. manji zahvati na uređenju ulaznog hodnika Zbora i drugo potrebno. 

 

Radovi na sanaciji terase kafića vezani su i za troškove budućeg zakupnika kafića.  

Članovi Upravnog odbora su upravo kroz prošlu i ovu godinu, intezivno radili i na pronalaženju 

adekvatnog zakupca. Obavili smo niz razgovora sa mnogim zainteresiranim osobama, sa kojima nismo 

mogli usuglasiti adekvatne uvjete. Ono što je bitno jest da prostor bude primjereno uređen i stavljen u 

korisnu funkciju. Konačno smo dogovorili uvjete sa potencijalnim zakupcem, koji prije potpisivanja 

ugovora o zakupu mora izraditi izvedbeni projekt uređenja kafića, što je uvjet, obzirom da će se dio 

radova, odnosno oni radovi koji će biti trajno vezani za prostor kompenzirati sa djelom zakupnine. 

Prvenstveni cilj je da na taj način i Zbor dobije prostor koja će biti reprezentativno mjesto okupljanja 

članova Zbora i gostiju.  

Zbog uočenog otpadanja dijelova pročelja sa susjedne zgrade u dvorište zborske kavane, 

obratili smo se suvlasnicima iste zgrade na adresi Zrinsko-Frankopanska 10 i zatražili hitnu 

sanaciju njihove zgrade, pa su i ti radovi nedavno obavljeni. 

  
Svaka godina je za odvjetništvo sve teža, a posebno se to osjeća zadnjih godina zbog posljedica Corona 

krize.  Zato je bitna  povezanost i organiziranost na nivou Zbora i HOK-a.   

Na kraju koristim priliku da se zahvalim svim članovima Zbora, u ime Upravnog odbora i u svoje 

osobno, na svim sugestijama, podršci i suradnji u proteklom razdoblju. 

S poštovanjem, 

U ime Upravnog odbora Odvjetničkog zbora Splitsko-dalmatinske županije,  

Marin Budimir, Predsjednik 
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